
 ANA PROFETA: 
 - Hvala. Dobar dan svima želim! 

 Pitanje koje ću ja postaviti je zapravo pitanje jako velikog broja građana koji su nam se 

javili sa upitom i zapravo prijedlogom a tiče se besplatne i dostupne pitke vode na javnim 

površinama u našem gradu.  

 Naime, na žalost svi smo tome svjedoci da klimatske promjene nisu više neka teorija 

koja će se možda dogoditi, možda neće. Živimo ih. Između ostalog svjedočimo i kako bi rekla 

sve žešćim i okrutnijim toplinskim udarima. Vjerojatno je i to na žalost bio poticaj građanima 

da nam se jave sa molbama, prijedlozima, zahtjevima za postavljanjem većeg broja, puno većeg 

broja česmi u Gradu Zagrebu.  

 Većina, gotovo svi građani koji su se obratili referirali su se na prijedlog građanske 

inicijative 1% Za Grad koja je to, kako bih rekla, formulirala na jedan malo širi, sveobuhvatniji 

način. Ono što oni predlažu i što velik broj građana podržava je raspisivanje natječaja za tipski 

model nove zagrebačke javne česme. Sad tu je puno faktora koje treba uzeti u obzir, puno toga 

na što bi se trebalo misliti tako da se to napravi kvalitetno da to rješenje onda bude i dugotrajno, 

dugoročno.  

 Ja bih izdvojila samo dva. Prvo se tiče oblika odnosno dizajna te buduće česme.  

Ono što je silno važno naravno je da ona bude dostupna svima i laka, jednostavna za korištenje. 

Franceki, vjerujem da svi znamo što su to Franceki, dakle Franceki su nama dragi… 

……(Zvučni signal ograničenja vremena)…… 

 …volimo ih, naši su. Međutim… 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ: 
 - Vrijeme je isteklo zastupnice! 

 

 ANA PROFETA: 
 - Pardon! Dakle, ok nisam stigla puno toga reći. Nema veze. 

 Pitanje je planira li Gradska uprava proširenje mreže javnih česmi? Hvala. 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ: 
 - Odgovor će dati gradonačelnik Grada Zagreba. 

 

 TOMISLAV TOMAŠEVIĆ: 
 - Zahvaljujem zastupnice Profeta na vašem pitanju. 

 Što se tiče mreže javnih česmi u gradu njih je trenutno čini mi se oko 70. Moram reći 

na moju radost da je nekakvih čini mi se 20-ak postavljeno samo u zadnjih, od tih 70 u samo 

zadnjih godinu ili dvije. Znači da se tu krenuo raditi neki pomak i za vrijeme bivše vlasti. 

 Ja mislim što se tiče javnih česmi u javnom prostoru da je to izuzetno bitno iz više 

razloga. Prije svega ekoloških razloga zato što dostupnost pitke vode u javnom prostoru zapravo 

čini manje potrebu za flaširanom vodom koja je često u plastičnim bocama koja stvara veliki 

problem u gospodarenju otpadom. S druge strane pitka voda ova iz vodovoda u Gradu Zagrebu 

je kvalitetna, je zdravstveno ispravna i u tom smislu mislim da itekako treba biti dostupna u 

javnom prostoru. Česme za pitku vodu upravo služe za to. 

 Isto tako znam da je bilo i nekih prijava da neke od tih česmi ne rade. Time se isto tako 

bavimo. Tu čak evo blizu baš zgrade Gradske skupštine su prijavljeni da neke nisu u funkciji i 

to se pokušava što hitnije vratiti u funkciju a onda dalje i širiti.  

U tom smislu recimo Grad Rijeka je dobar primjer koji je baš napravio od toga projekt da što 

više izgradi javnih česmi u svojim javnim prostorima. I mislim da osim u javnim prostorima 

trebamo krenuti i što se tiče javnih ustanova, znači da i u školama, vrtićima, u zgradama 

Gradske uprave što više imamo dostupnu pitku vodu jer to smanjuje potrebu za kupovanjem 



flaširane vode koja je puno skuplja a koja isto tako radi i ekološke probleme jer je najčešće u 

plastičnoj ambalaži. 

 


